
Protokół Nr 8/15
z posiedzenia Komisji Socjalno Porządkowej i Oświaty

odbytego w dniu 22 września 2015 roku
w sali konferencyjnej siedziby Urzędu Gminy Stargard Szczeciński

Rozpoczęcie  posiedzenia o godz. 830

Zakończenie posiedzenia o godz. 1400

Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet otworzył i prowadził posiedzenie, witając 
wszystkich obecnych.
W  posiedzeniu  udział  wzięli  członkowie  Komisji  zgodnie  z  listą  obecności  stanowiącą
załącznik nr 1 do protokołu oraz Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz, Zastępca Wójta Jerzy
Makowski oraz  Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska .
Ponadto w posiedzeniu uczestniczył Wiceprzewodniczący Rady Bogdan Grabski i w części
posiedzenia Przewodniczący Rady Edward Kosmal.
Na podstawie listy obecności przewodniczący Komisji stwierdził, że jest niezbędne quorum
do prowadzenia prawomocnych obrad. Na stan 4 członków Komisji Socjalno Porządkowej i
Oświaty obecnych było 3 członków komisji.
Radny nieobecny:
1.Małgorzata Cieplak – nieobecność usprawiedliwiona 
O  terminie  posiedzenia  członkowie  Komisji  zostali  powiadomieni  pisemnie,  otrzymując
materiały w tym projekty uchwał i pozostałe dokumenty. 

1. Zatwierdzenie porządku obrad
Następnie przewodniczący komisji odczytał zaproponowany porządek posiedzenia i zwrócił
się z pytaniem, czy są uwagi do porządku.
Przewodniczący  Komisji  Jarosław  Kornet  wobec  braku  uwag  do  porządku  posiedzenia
Komisji, poddał pod głosowanie zaproponowany porządek posiedzenia.
Komisja  Socjalno  Porządkowa  i  Oświaty   jednogłośnie  (3  głosami  „za”)  przyjęła
zaproponowany porządek posiedzenia komisji w brzmieniu jak niżej;

1.Zatwierdzenie porządku obrad
2.Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji
3.Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 25 września 2015 r.
4.Ocena działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół za I-sze półrocze 2015 roku oraz 
   ocena  przygotowania szkół do roku szkolnego 2015/2016 
   Stanowisko komisji na sesję
5.Analiza realizacji budżetu gminy za I-sze półrocze 2015 roku 
   Opinia komisji
6.Sprawy różne 
7.Utrzymanie estetyki i czystości na terenie gminy oraz przegląd obiektów sportowych – 
    wyjazd komisji w teren
   Opinia komisji na sesję   
8.Zamknięcie posiedzenia komisji 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji.

Przewodniczący komisji zaproponował przyjęcie protokołu Nr 7/15 z dnia 12 czerwca 2015 r.
bez jego odczytywania.
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Komisja Socjalno Porządkowa i Oświaty  jednogłośnie (3 głosami „za”) przyjęła protokół Nr
7/15 z dnia 12 czerwca 2015 roku bez jego odczytywania.

3. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję,  która odbędzie się  w dniu 25 września
2015 roku.

Przewodniczący komisji odczytał projekty uchwał przygotowane pod obrady najbliższej sesji,
komisja je  przeanalizowała,  wysłuchała  uzasadnień  i  wyjaśnień  udzielonych przez Wójta,
Zastępcę Wójta oraz  Skarbnika Gminy, a następnie zaopiniowała jak niżej:

- projekt uchwały Nr X/59/15 w sprawie przyjęcia i wdrożenia do realizacji Planu Gospodarki
   Niskoemisyjnej dla Gminy Stargard Szczeciński, opracowanego w ramach realizacji 
   projektu pn. „Zintegrowany Plan Gospodarki Niskoemisyjnej Szczecińskiego Obszaru  
   Metropolitalnego” 
Uzasadnienie do projekt uchwały  omówił Pana Marka Bujok kierownik grupy opracowania
Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Stargard Szczeciński.
Po zakończeniu  prezentacji  tj.  uzasadnienia  do  projektu  uchwały  przewodniczący  poddał
projekt uchwały Nr X/59/15  w sprawie przyjęcia i wdrożenia do realizacji Planu Gospodarki 
Niskoemisyjnej dla Gminy Stargard Szczeciński, opracowanego w ramach realizacji 
projektu pn. „Zintegrowany Plan Gospodarki Niskoemisyjnej Szczecińskiego Obszaru  
Metropolitalnego” do zaopiniowania pod głosowanie.

 Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty 3 głosami „za”  pozytywnie zaopiniowała w /w
projekt uchwały.  

-  podjęcie  uchwały  Nr  X/62/15  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego gminy Stargard Szczeciński, część obrębu ewidencyjnego Grzędzice
Do przedstawienia projektu uchwały zostali zaproszeni  projektanci tj. 
Pan Józef Tokarski i Pan Rafał Tokarski.
Pan Józef Tokarski przypomniał jakie obowiązują  procedury przy opracowywaniu planu i
powiedział o zgłaszanych uwagach i to że uwagi nie uwzględnione przez wójta zgodnie z
przepisami ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu  przestrzennym rozstrzyga rada gminy. 
Pan Rafał Tokarski omówił bardzo dokładnie załącznik nr 3 do uchwały tj. uwagi wniesione
do projektu , a nie uwzględnione przez Wójta Gminy podlegające rozstrzygnięciu przez radę .
W załączniku znajdowało się 6 uwag , które zostały przedstawione  przez projektanta  Pana
Rafała Tokarskiego.
Komisja pozytywnie zaopiniowała  rozstrzygnięcie uwag nie uwzględnionych przez wójta.

 
Komisja do projektu uchwały uwag i pytań nie zgłosiła wobec czego przewodniczący komisji
poddał  projekt  uchwały  Nr  X/62/15  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego  gminy  Stargard  Szczeciński,  część  obrębu  ewidencyjnego  Grzędzice  do
zaopiniowania pod głosowanie.

Komisja  Socjalno-Porządkowa  i  Oświaty  3  głosami  „za”  pozytywnie  zaopiniowała  w/w
projekt uchwały wraz z rozstrzygnięciem uwag.
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-  projekt uchwały Nr X/60/15  w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
   zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard Szczeciński w obrębach ewidencyjnych 
   Barzkowice i Golina
Wójt Gminy poinformował, że w dniu 03.09.2015 r. wpłynęło do Rady Gminy stanowisko
mieszkańców  Golina  i  tutaj  zostało  odczytane  to  stanowisko  przez  wójta,  w  którym  to
właściciele 15 nieruchomości nie wyrażają zgody na ulokowanie elektrowni wiatrowych w
obrębie ich miejscowości i łączenia w jedną całość obrębu Barzkowice i Golina oraz to ,że
pismo to zostało wysłane do firmy Agro Clean Energy Sp. z.o.o i przyszła odpowiedź, z którą
wójt zapoznał członków komisji i to ,że nie trzeba zmieniać studium jeżeli wyłączyłoby się
obręb Goliny, bo jest to pomniejszenie obrębu, takie jest stanowisko urbanisty.
W trakcie dyskusji  przewodniczący komisji  przypomniał  o  obowiązującej  uchwale,  gdzie
właściciele nieruchomości muszą wyrazić zgodę pisemną dla posadowienia farm wiatrowych
w odległości mniejszej nie 2 000 m od zabudowy mieszkaniowej  i musi to być bezwzględna
większość. Przewodniczący komisji  przypomniał ,że brak jest obecnie wskazania lokalizacji .
Przewodniczący Rady zaproponował  ,  aby wyłączyć  obręb Golina ,  a  inwestor  powinien
zorganizować spotkanie z  mieszkańcami.
Radny  Mariusz  Klewin  przypomniał,  że  inwestor  powinien  przestrzegać  wszystkie
obowiązujące przepisy, wyłączenie obrębu Golina to dobra propozycja , bo należy uszanować
wolę  mieszkańców ponadto radny dodał,  że  gmina Suchań  postawiła farmy wiatrowe w
odległości 500 m od zabudowań , nie pytając właścicieli nieruchomości.
Wójt  Gminy  podsumowuję  powiedział,  że  jest  propozycja  aby  zwrócić  się  do  firmy  o
wyłączenie obrębu Golina .
Radny Janusz  Łojko  powiedział  ,że  na  razie   mówimy o  przystąpieniu  do  sporządzenia
zmiany  planu,  a  potem  będzie  zatwierdzenie  zmiany  planu  już  z  posadowieniem  farm
wiatrowych.
Przewodniczący  komisji  przypomniał,  że 20  % właścicieli  nieruchomości  Golina  złożyło
oświadczenia  na „tak”  ,  a  inwestor  powinien  dbać  o  to  aby mieć   te  zgody zgodnie  z
przepisami- uchwałą.
Po zakończeniu  dyskusji  przewodniczący  komisji  podał  do  protokołu wniosek  komisji  w
brzmieniu jak niżej : 
Komisja Socjalno-Porządkowa i  Oświaty wnioskuje o zdjęcie z porządku obrad sesji w/w
projektu  uchwały,  rozważenia  możliwości  wyłączenia  obrębu  Golina  i  to   aby  inwestor
uzyskał  pisemną  zgodę  bezwzględnej  większości  właścicieli  nieruchomości  mieszkalnych
siedliskowych  dla  lokalizacji  elektrowni  wiatrowych w  odległości  mniejszej  niż  2000 m
obrębu Golina. 

Wniosek komisji został przyjęty 2 głosami „za” i 1 głosie „przeciw”.  
  
-  projekt  uchwały Nr X/61/15 w sprawie  przystąpienia  do sporządzenia zmiany Studium
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard Szczeciński w
obrębie ewidencyjnym Golczewo.
Wójt Gminy przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały.
Przewodniczący  Komisji  wyrażając  swoje  zdanie  powiedział,  że należy pozostawić  teren
zgodnie z aktualnym przeznaczeniem, ponieważ może się tak stać, że rolnicy kupią teren z
przeznaczeniem jako rola, a potem przekształcą i są to koszty dla gminy.
Wójt Gminy powiedział, że koszty związane ze zmianę przeznaczenia to koszty gminy, brak
jest deklaracji ze strony rolników.
Przewodniczący rady  dopowiedział, iż rolnicy deklarowali się że poniosą koszty zmiany.
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Po zakończeniu dyskusji  przewodniczący komisji  poddał  projekt  uchwały  Nr  X/61/15 w
sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  Studium  uwarunkowań  i  kierunków
zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Stargard  Szczeciński  w  obrębie  ewidencyjnym
Golczewo do zaopiniowania pod głosowanie.

Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty 3 głosami „ przeciw”  zaopiniowała w/w projekt
uchwały. 
  
- projekt uchwały Nr X/63/15 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Grzędzice 

Komisja do projektu uchwały uwag i pytań nie zgłosiła  wobec czego przewodniczący poddał
projekt uchwały Nr X/63/15 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Grzędzice do
zaopiniowania pod głosowanie.

Komisja  Socjalno-Porządkowa  i  Oświaty  3  głosami  „za”  pozytywnie  zaopiniowała  w/w
projekt uchwały .

-  projekt  uchwały Nr X/64/15 w sprawie określenia wstępnej  lokalizacji  przystanków dla
autobusowej komunikacji publicznej na terenie gminy Stargard Szczeciński 

Komisja do projektu uchwały uwag i pytań nie zgłosiła  wobec czego przewodniczący poddał
projekt  uchwały  Nr  X/64/15  w  sprawie  określenia  wstępnej  lokalizacji  przystanków  dla
autobusowej komunikacji publicznej na terenie gminy Stargard Szczeciński do zaopiniowania
pod głosowanie 

Komisja  Socjalno-Porządkowa  i  Oświaty  3  głosami  „za”  pozytywnie  zaopiniowała  w/w
projekt uchwały .

-  projekt  uchwały  Nr  X/65/15  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłat  za  korzystanie  z
cmentarzy komunalnych i urządzeń cmentarnych

Komisja do projektu uchwały uwag i pytań nie zgłosiła  wobec czego przewodniczący poddał
projekt uchwały Nr X/65/15 w sprawie  w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z
cmentarzy komunalnych i urządzeń cmentarnych do zaopiniowania pod głosowanie 

Komisja  Socjalno-Porządkowa  i  Oświaty  3  głosami  „za”  pozytywnie  zaopiniowała  w/w
projekt uchwały .

- projekt uchwały Nr X/66/15 w sprawie zmian w Statucie Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Stargardzie Szczecińskim

Komisja do projektu uchwały uwag i pytań nie zgłosiła  wobec czego przewodniczący poddał 
projekt uchwały Nr X/66/15 w sprawie zmian w Statucie Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Stargardzie Szczeciński  do zaopiniowania pod głosowanie 

Komisja  Socjalno-Porządkowa  i  Oświaty  3  głosami  „za”  pozytywnie  zaopiniowała  w/w
projekt uchwały .
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- projekt uchwały Nr X/67/15 w sprawie zasięgnięcia opinii Komendanta Wojewódzkiego 
Policji w Szczecinie  dotyczącej rozwiązania Straży Gminnej 

Przewodniczący komisji powiedział, że kierowcy jeżdżą wolniej w tych miejscowościach 
gdzie były radary jak również zapytał , czy Pani Komendant zaproponowano stanowisko 
pracy .
Wójt Gminy odpowiadając m.in. powiedział,  że Pani Komendant nie rozmawiała o dalszym 
zatrudnieniu. Ponadto wójt poinformował, że musi być dwóch strażników według przepisów, 
aby mogła działać dalej straż.  
Radny Janusz Łojko zaproponował, aby utworzyć organ egzekucyjny do windykacji 
wszelkich zaległości.
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że jest w gminie takie stanowisko.

Komisja do projektu uchwały więcej  uwag i pytań nie zgłosiła  wobec czego przewodniczący
poddał projekt uchwały Nr X/67/15 w sprawie  w sprawie zasięgnięcia opinii Komendanta 
Wojewódzkiego Policji w Szczecinie  dotyczącej rozwiązania Straży Gminnej do 
zaopiniowania pod głosowanie 

Komisja  Socjalno-Porządkowa  i  Oświaty  3  głosami  „za”  pozytywnie  zaopiniowała  w/w
projekt uchwały .

- projekt uchwały Nr X/68/15 w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w 
Stargardzie Szczecińskim 

Komisja do projektu uchwały uwag i pytań nie zgłosiła  wobec czego przewodniczący poddał 
projekt uchwały Nr X/68/15 w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Stargardzie
Szczecińskim do zaopiniowania pod głosowanie 

Komisja  Socjalno-Porządkowa  i  Oświaty  3  głosami  „za”  pozytywnie  zaopiniowała  w/w
projekt uchwały .

- projekt uchwały Nr X/69/15 w sprawie zmian budżetu gminy na 2015 r. 

Skarbnik Gminy omówiła uzasadnienie do projektu uchwały .

Komisja do projektu uchwały  uwag nie zgłosiła wobec czego przewodniczący poddał projekt
uchwały Nr X/69/15 w sprawie zmian budżetu gminy na 2015 r. do zaopiniowania pod 
głosowanie .

Komisja  Socjalno-Porządkowa  i  Oświaty  3  głosami  „za”  pozytywnie  zaopiniowała  w/w
projekt uchwały .

- projekt uchwały Nr X/70/15  w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy .
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Komisja do projektu uchwały  uwag i pytań nie zgłosiła wobec czego przewodniczący poddał 
projekt uchwały Nr X/70/1 w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej  do zaopiniowania pod głosowanie .

Komisja  Socjalno-Porządkowa  i  Oświaty  3  głosami  „za”  pozytywnie  zaopiniowała  w/w
projekt uchwały .

Ad.4
Zastępca Wójta Jerzy Makowski omówił informację o działalności Ośrodka 
Administracyjnego Szkół za I półrocze 2015 roku , przedstawił  analizę remontów i 
informację na temat wypłaconych stypendiów  oraz przygotowanie szkół do rozpoczęcia roku
szkolnego 2015/2016 i w trakcie omawiania odpowiadał na pytania i uwagi podnoszone przez
radnych .

Wiceprzewodniczący Rady powiedział  o problemie dotyczącym przede wszystkim małych 
dzieci , które muszą oczekiwać na transport do domu ze szkoły jak również rano jadąc do 
szkoły ,oczekują na rozpoczęcie zajęć lekcyjnych.
Dyskutowano również na tematem proponowanych zmian w oświacie.

Przewodniczący komisji po zakończeniu dyskusji podał do protokołu przyjętą  opinię komisji,
a mianowicie:

Komisja Socjalno- Porządkowa i Oświaty po zapoznaniu się z w/w informacją wyrażając 
swoje stanowisko, przygotowaną informację przyjęła.

Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu .

Ad.5
Skarbnik Gminy omówiła informację o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 
2015 roku .
Członkowie komisji otrzymali również informację o przebiegu wykonania planu finansowego
samorządowej instytucji kultury za I półrocze 2015 roku i informację o kształtowaniu się 
wieloletniej prognozy finansowej gminy za I półrocze 2015 roku. 
Radny Mariusz Klewin poruszył temat dotyczący płacenia podatku  od nieruchomości w tym 
od posiadanych piwnic, zdaniem radnego  powinna być kontrola tego podatku.

Komisja informacje przyjęła. 

Ad.6
Radny Mariusz Klewin zapytał czy zaległości w opłatach za wywóz odpadów komunalnych 
za czas kiedy gmina nie była członkiem będą ściągane. 
Wójt Gminy poinformował ,że obecnie  większa ściągalność zaległości spowodowała znaczny
spada osób nie płacących tj.  z 30 % do 16 % .
Kolejno wójt poinformował, że jutro jedzie na spotkanie członków Związku gdzie m.in. 
będzie dyskusja nad propozycją  podniesienia stawki członkowskie do ponad 20 zł i tutaj wójt
przypomniał ,że stawka najpierw była 1 zł od mieszkańca  potem 2 zł  i 4 zł , gdzie ta ostatnia 
wzrosła o 1.10 zł  i wynosi 5.10 zł , podwyżka o 1.10 zł była z przeznaczeniem na pożyczkę 
dla Spółki. Wójt powiedział ,że należy szukać innych oszczędności aby ta stawka była 
niższa . Wójt podał przykład gminy, która wyszła ze Związku i gminy Marianowo, która 
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przystąpiła do Związku .Dodatkowo wójt poinformował , że po drugim przetargu zgłosiły się 
dwie firmy. 
Przewodniczący komisji powiedział, że Związek powinien rzetelnie przedstawić koszty i 
zaznaczył, że w innych rejonach polski stawki te są niższe.
Wójt Gminy odpowiedział, że będą znane koszty i dodatkowo powiedział ,o sytuacji w 
Związku gdzie jedna z gmin wyszła ze Związku natomiast gmina Marianowo  przystąpiła do 
Związku, o dyskusji na temat zmiany metody naliczenia za wywóz odpadów komunalnych, 
jakie byłyby koszty gdyby gmina sama organizowała wywóz, o głoszonym drugim przetargu 
Związku.          
Radny Janusz Łojko poinformował o sprawie dotyczącej budowy chodnika w m. Klępino i o 
tym, że zabrakło środków aby  skończyć chodnik , a było to 15 m .
Wójt Gminy wyjaśnił ,że było to zadanie wspólnie finansowane przez gminę i powiat, a 
wykonawcą był powiat i zostanie ta sprawa wyjaśniona i być może zostanie dokończony bo 
jest kostka złożona pod świetlicą .
Przewodniczący komisji powiedział o drodze powiatowej Stargard Goleniów i zjeździe w 
kierunku Poczernina do drogi wojewódzkiej Szczecin –Chociwel przypomniał ,  aby wystąpić
z prośbą do Zarządu Dróg Powiatowych o remont drogi przez Poczernin, bo jest w złym 
stanie. Poinformował  o złym wykonaniu równania drogi w Poczerninie o swoich uwagach co
do oznakowania ulic w miejscowości Sowno i o tym ,że nie należy stosować na drogi szlaki, a
lepszy materiał jak np. kruszywo .
Radny Mariusz Klewin poprosił o zakup kruszywa przez gminę na drogę w Pęzinie do posesji
wskazanej przez radnego, a sami mieszkańcy wyrównają.
Ad.7
Przewodniczący komisji powiedział, że z uwagi na duży zakres tematów na posiedzeniu i 
późną już godzinę zaproponował temat związany z wyjazdem komisji w teren odłożyć na 
następne posiedzenie. 
Członkowie komisji uwag nie wnieśli do propozycji przewodniczącego.
Wobec powyższego przewodniczący komisji poddał pod głosowanie następujący wniosek 
komisji : 
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty wnioskuje o zdjęcie z porządku obrad X sesji Rady 
Gminy pkt 18 tj. Utrzymanie estetyki i czystości na terenie gminy oraz przegląd obiektów 
sportowych – wyjazd komisji socjalno-porządkowej w teren, z uwagi na duży zakres spraw 
omawianych na posiedzeniu co przyczyniło się do tego, iż zabrakło czasu na realizację tego 
punktu. 
Komisja zaproponowała realizacje tego tematu w miesiącu październiku. 
 Komisja 3 głosami „za” przyjęła wniosek komisji . 
Ad.8 
Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet 
podziękowała wszystkim za udział i zamknął posiedzenie.

                                                                                                 Przewodniczący  Komisji 

                                                                                                    Jarosław Kornet 
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